
PROTOKÓŁ 
z VIII sesji Rady Gminy Biała Podlaska odbytej w dniu 22 czerwca 2007 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Białej Podlaskiej 
ul. Prosta 31 

Godzina rozpoczęcia: 1000                godzina zakończenia: 1130

Obradom przewodniczył: Dariusz Plażuk -  Przewodniczący Rady Gminy.

Protokolant: Krzysztof Kempka - Pracownik Urzędu Gminy. 

Radni obecni wg listy obecności stanowiącej załącznik do protokołu. 

Osoby uczestniczące w sesji: 
1. Wiesław Panasiuk - Wójt Gminy.
2. Maria Klimiuk - Skarbnik Gminy. 
3. Grażyna Majewska – Dyrektor SAPO. 
4. Bożenna Pawlina- Maksymiuk – Dyrektor GOK.
5. Roman Metko – Dyrektor GZK.
6. Waldemar Danieluk – Kierownik Referatu Rolnego, Geodezji i Ochrony Środowiska.
7. Krzysztof Derlukiewicz – Kierownik Referatu Inwestycji i Gospodarki Przestrzennej.

Proponowany porządek posiedzenia:
1.Otwarcie posiedzenia. 
2.Sprawy regulaminowe.

a) stwierdzenie quorum,
b) przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia,
c) przyjęcie porządku posiedzenia.

3. Zapytania i wolne wnioski Radnych.
4.Podjęcie  uchwały  Nr  VIII/46/2007  w  sprawie  powołania  zespołu  opiniującego  kandydatów
   zgłoszonych na ławników sądowych.
5.Podjęcie  uchwały  Nr  VIII/47/2007  w  sprawie  zaciągnięcia  zobowiązań  w  zakresie
 podejmowania  inwestycji  o  wartości  przekraczającej  kwoty  ustalone  przez  Radę  Gminy  w
  budżecie na rok 2007.
6.Podjęcie  uchwały  Nr  VIII/48/2007  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  powiatowi
   bialskiemu w zakresie dofinansowania przebudowy drogi powiatowej w Rakowiskach.
7.Podjęcie uchwały Nr VIII/49/2007 w sprawie zmian w budżecie gminy Biała Podlaska na rok
   2007.
8.Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski Radnych.
9.Sprawy bieżące.
10.Zamknięcie posiedzenia.

TREŚĆ PROTOKOŁU 
Ad. 1 
Dariusz Plażuk – Przewodniczący Rady Gminy otworzył VIII sesję Rady Gminy Biała Podlaska, 
przywitał Radnych, Wójta Gminy i gości przybyłych na sesję. 

Ad. 2 
a)  Na  podstawie  listy  obecności  Przewodniczący  stwierdził,  że  w  obradach  bierze  udział  14 
Radnych, co stanowi wymagane quorum.



b) Przewodniczący poinformował,  że protokół z poprzedniej  sesji  został  wyłożony do wglądu i 
złożył wniosek o jego przyjęcie. 

Wobec braku uwag i wniosków poddał go pod głosowanie: 
„za” 14  słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero 
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli protokół z poprzedniej sesji.

c)  Przewodniczący  przedstawił  proponowany porządek obrad  a  następnie  wobec  braku uwag  i 
wniosków złożył wniosek o jego przyjęcie:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli proponowany porządek obrad. 

Ad. 3
Wiceprzewodnicząca  –  Agnieszka  Sęczyk  stwierdziła,  iż  w  „Wiadomościach  Gminnych” 
przeczytała  o  rozmowie  Wójta  Gminy  ze  Starostą  Powiatu  Bialskiego  oraz  Panem  Józefem 
Bergierem  –  Radnym  Sejmiku  Województwa  w  sprawie  konieczności  prowadzenia  inwestycji 
drogowych  na  terenie  gminy  Biała  Podlaska.  Zapytała  o  zakres  tych  rozmów  oraz  czy  w  tej 
rozmowie poruszono problem potrzeby budowy drogi powiatowej w Sitniku.

Radny  Józef  Kasprowicz  zapytał  o  informacje  zamieszczone  w  „Słowie  Podlasia”  na  temat 
wyborów sołtysów, w szczególności wyborów w Woskrzenicach Dużych.

Ad. 4
Wójt Gminy – Wiesław Panasiuk poinformował,  że do kompetencji  Rady Gminy należy m. in. 
zatwierdzanie kandydatów na ławników sądowych oraz wydawanie opinii na ich temat i ich wybór. 
Oznajmił, że w ostatniej kadencji gminę Biała Podlaska reprezentowały cztery osoby. Przedstawił 
zebranym kryteria ubiegania się o stanowisko ławnika sądowego. Stwierdził,  że kandydatów na 
ławników  wybierają  Rady  Gminy.  Poinformował  o  podmiotach  uprawnionych  do  zgłaszania 
kandydatów  na  ławników  sądowych.  Dodał,  że  Rada  Gminy  ma  za  zadanie  powołać  zespół 
opiniujący  kandydatów  na  ławników.  Zaproponował  powołanie  spośród  Radnych  zespołu 
opiniującego w składzie: Pani Agnieszka Sęczyk, Pani Danuta Paluch, Pani Urszula Nowicka oraz 
Pani Halina Gałamaga. W związku z powyższym poprosił  zebranych o przyjęcie proponowanej 
uchwały. 

Kandydatki wyraziły zgodę na udział w pracach zespołu opiniującego kandydatów zgłoszonych na 
ławników sądowych.

Następnie  Przewodniczący  przedstawił  kandydatki  do  zespołu  opiniującego  kandydatów  na 
ławników sądowych poczym złożył wniosek o zatwierdzenie kandydatek a następnie poddał go pod 
głosowanie:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedstawionych kandydatów 
do zespołu opiniującego.

Wobec  braku  uwag  i  wniosków Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały Nr VIII/46/2007 w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów zgłoszonych na 



ławników sądowych:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. 

Ad. 5
Wójt Gminy poinformował zebranych, że w uchwale budżetowej zapisano środki finansowe na 
rozbudowę  Szkoły  Podstawowej  w  Grabanowie.  Po  opracowaniu  projektu  technicznego  oraz 
kosztorysu okazało się, że do wykonania inwestycji brakuje środków finansowych. W międzyczasie 
bardzo znacząco wzrosły ceny materiałów budowlanych. Propozycje budżetowe konstruowane były 
w oparciu o ceny z listopada 2006 roku. W zaistniałej sytuacji istnieje możliwość zrezygnowania z 
zadania bądź kontynuowania go oraz zwiększenie środków na inwestycje. Propozycją Wójta Gminy 
jest kontynuacja zadania przy pomocy zaciągniętego zobowiązania. W roku bieżącym planuje się 
wybudowanie obiektu w tzw stanie surowym oraz kontynuowanie inwestycji w roku przyszłym. W 
związku z powyższym poprosił Radnych o przyjęcie uchwały.

Wobec  braku  uwag  i  wniosków Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały Nr VIII/47/2007 w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w zakresie podejmowania inwestycji 
o wartości przekraczającej kwoty ustalone przez Radę Gminy w budżecie na rok 2007:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. 

Ad. 6
Następnie Wójt Gminy oznajmił, że ustalono priorytet w postaci budowy dróg o zasięgu gminnym 
oraz w miarę możliwości włączanie się w trakty dróg powiatowych, wojewódzkich oraz krajowych. 
Sytuacja czasami zmusza gminę do współpracy w budowie drogi z powiatem bądź województwem. 
Gdy  zachodzi  konieczność  gmina  Biała  Podlaska  współpracuje  z  innymi  samorządami.  Chęć 
pozyskania  środków finansowych pochodzących z  zewnątrz  stwarza  konieczność  współpracy  z 
innymi  samorządami  we  wspólnym  pozyskiwaniu  funduszy.  Przeznaczenie  25.000  złotych  na 
projekt  techniczny  przebudowy  drogi  w  Rakowiskach  pozwoli  na  jej  rozbudowę.  Dodał,  że 
korzystają z niej mieszkańcy trzech gmin – gminy miejskiej, gminy Biała Podlaska oraz powiatu 
bialskiego.  Dodał,  że  Rada  Gminy  zdecydowała  się  pewnego  czasu  na  utworzenie  osiedla  w 
Rakowiskach. W ramach poprawy dojazdu oraz bezpieczeństwa na tym odcinku uznał projekt za 
słuszny. 

Przewodniczący stwierdził,  że omawiany odcinek do Rakowisk jest  odcinkiem niebezpiecznym, 
wymagającym naprawy. Dodał, że z drogi korzystają przejeżdżający przez nią mieszkańcy innych 
gmin, w związku z czym jest ona bardzo eksploatowana.

Radny Stefan Śledź obawia się, że w roku bieżącym gmina przeznaczy na ten cel 25.000 złotych a 
w kolejnych latach będzie istniała konieczność przeznaczenia dalszej dotacji. 

Wobec braku dalszych uwag i  wniosków Przewodniczący przedstawił  i  poddał  pod głosowanie 
projekt uchwały Nr VIII/48/2007 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi bialskiemu 
w zakresie dofinansowania przebudowy drogi powiatowej w Rakowiskach:
„za” 12 słownie: dwanaście
„przeciw” 1 słownie: jeden
„wstrzymujących się” 1 słownie: jeden
Radni w głosowaniu jawnym większością głosów przyjęli w/w uchwałę. 



Ad. 7
Maria  Klimiuk  –  Skarbnik  Gminy  poinformowała  zebranych  o  przychodach  i  rozchodach  w 
budżecie gminy na rok 2007. Stwierdziła, że po przygotowaniu projektu budżetu okazało się, że z 
planowanej  inwestycji  budowy  hali  sportowej  w  Sworach  została  zmniejszona  kwota.  W 
projektowanych  zmianach  proponuje  się  zwiększenie  przychodów w związku ze  zwiększeniem 
zaciągniętych  pożyczek  i  kredytów  oraz  zmniejszeniem  planowanych  wolnych  środków 
finansowych. W budżecie gminy proponuje się m. in. także zmniejszenie planowanych rozchodów z 
tytułu umorzenia pożyczek z WFOŚiGW w Lublinie. Po stronie dochodowej budżetu proponuje się 
zwiększenie środków ze zwrotu wydatków poniesionych w 2005 roku na studium wykonalności, 
rozliczenie inwestycji z udziałem UE, zwiększenie środków w związku z wydatkami związanymi z 
suszą panującą w 2006 roku. Planuje się także wprowadzić środki na modernizację hydroforni w 
Worońcu,  środki  na  nieplanowaną  odprawę  emerytalną  pracownika  GZK,  środki  na  zadanie 
inwestycyjne budowa drogi w Sławacinku Starym – etap III. Zmniejszono także planowaną rezerwę 
budżetową, zwiększono wydatki na podwyżki wynagrodzeń w szkołach, zwiększono wydatki na 
stowarzyszenia,  zwiększono  środki  dla  samorządu  miasta  na  organizację  opieki  przedszkolnej, 
zwiększono  kwotę  na  przebudowę  drogi  do  Terebeli,  zwiększono  wydatki  na  zadania  zlecone 
zgodnie z decyzją Wojewody. Poprosiła o naniesienie autopoprawek do budżetu gminy. 

Radny  Józef  Kasprowicz  zapytał  dlaczego  Urząd  Gminy  nie  otrzymał  całej  kwoty  dotacji  na 
budowę hali sportowej w Sworach.

Wójt  Gminy  poinformował,  że  Urząd  Gminy  złożył  wniosek  o  dofinansowanie  budowy  hali 
sportowej w Sworach. Przedstawiciele Urzędu Marszałkowskiego zapewniali podczas wizytacji o 
przyznaniu dofinansowania,  jednakże w efekcie gmina otrzymała tylko jego część.  Dodał,  że z 
naszego terenu do Sejmiku Województwa wybranych zostało dwóch Radnych. Nadmienił,  że w 
dalszym ciągu będzie prowadził rozmowy z przedstawicielami Sejmiku w w/w sprawie. 

Radny Marian Iwaniuk zapytał czy jeżeli gmina utworzyłaby własne przedszkole to czy musiałaby 
dopłacać do przedszkoli w mieście.

Wójt  Gminy  oznajmił,  że  gmina  Biała  Podlaska  jest  gminą  specyficzną,  gdyż  w  jej  centrum 
znajduje się miasto Biała Podlaska. Zorganizowanie przedszkola jest trudne ze względu na to, iż 
jego utworzenie poza centrum gminy spowoduje brak chętnych w dowożeniu np. z drugiego końca 
gminy. Procedura otwarcia przedszkola nie jest łatwa ze względu na formalności z SANEPID itp. 

Dyrektor SAPO stwierdziła, że otwarcie jednego przedszkola pociągnie za sobą znaczne koszty 
finansowe. Urząd Gminy nie będzie musiał przeznaczać środków na dotację ale na pewno wywoła 
to  negatywną reakcję  wśród  społeczności  gminnej,  gdyż  dzieci  nie  będą  mogły  uczęszczać  do 
przedszkola miejskiego tylko do zlokalizowanego w innej miejscowości oddalonej od miasta.

Wobec braku dalszych uwag i  wniosków Przewodniczący przedstawił  i  poddał  pod głosowanie 
projekt uchwały Nr VIII/49/2007 w sprawie zmian w budżecie gminy Biała Podlaska na rok 2007:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. 

Ad. 8
Wójt Gminy w odpowiedzi na zapytanie Wiceprzewodniczącej – Agnieszki Sęczyk stwierdził, że 
odbyła się rozmowa z Panem Starostą oraz Panem Józefem Begierem – Wiceprzewodniczącym 
Sejmiku Województwa Lubelskiego. Podczas rozmowy poruszono sprawę odpowiedzialności, która 
winna być ponoszona za stan dróg oraz plany z nimi związane przez właściwe jednostki. Dodał, że 



Pan Józef  Bergier  był  bardzo zainteresowany budową drogi  przez  wieś  w Sławacinku Starym. 
Wszelkie inicjatywy mające na celu realizację budowy drogi w Sławacinku Starym będą wspólnie 
wspierane.  Projekt  o  dofinansowanie  budowy  tej  drogi  został  odrzucony  przez  Urząd 
Marszałkowski.  Kolejnym  tematem,  który  omówiono  na  spotkaniu  był  projekt  budowy  drogi 
Porosiuki – Jaźwiny. Dodał, że do 50.000 złotych, które gmina przeznaczyła na budowę tej drogi 
udało  się  dołączyć  200.000  złotych  z  budżetu  Starostwa  Powiatowego.  Proponował  obniżenie 
nasypu na tej drodze ze względów bezpieczeństwa jednakże projekt budowy drogi zakłada inaczej. 
Nadmienił, że zgłosił chęć budowy dróg powiatowych z terenu gminy, którymi Rada Gminy jest 
zainteresowana. Wśród tych dróg znajduje się droga powiatowa w Sitniku. 
W sprawie zapytania Radnego Józefa Kasprowicza stwierdził, że tygodnik „Słowo Podlasia” na 
swoich łamach przedstawia artykuły z wyborów Sołtysów, w których podawane są wyniki oraz 
przedstawiane  zainteresowanie  wyborami  przez  mieszkańców w postaci  danych.  Urząd  Gminy 
przekazał dane,  które w jednej  miejscowości zostały przez omyłkę dziennikarza nieprawidłowo 
zamieszczone. Po interwencji Urzędu Gminy zamieszczono sprostowanie. 

Ad. 9
Wójt  Gminy poinformował,  że  budowa hali  sportowej  przy  szkole  w Sworach  dobiega  końca. 
Odbiór techniczny zaplanowano na wrzesień, natomiast uroczyste otwarcie na październik 2007 r. 
W dniu dzisiejszym rozpoczynają się wakacje w szkołach a zgodnie z zapisem w budżecie gminy i 
dzięki przychylności Rady Gminy 76 uczniów ze szkół wysłanych zostanie na kolonie za dobre 
wyniki  w  nauce.  Poinformował,  że  gimnazja  z  terenu  gminy  osiągnęły  ocenę  z  egzaminów 
końcowych powyżej średniej krajowej. 

Radny  Marian  Iwaniuk  stwierdził,  że  dzieci  udające  się  na  kolonie  powinny  otrzymać 
„kieszonkowe” na drobne wydatki. 

Wójt  Gminy  poinformował,  że  w  roku  bieżącym  zorganizowane  zostaną  Dożynki  Gminne  w 
miejscowości Cicibór Duży na terenie przy Szkole Podstawowej. Na zakończenie przed przerwą 
wakacyjną podziękował wszystkim za współpracę.

Przewodniczący  przedstawił  oświadczenie  Radnego  Tomasza  Byliny  wydane  w odpowiedzi  na 
oświadczenie Rady Gminy podjęte na sesji w dniu 16 maja 2007 r. Stwierdził, że pismo to wpłynęło 
na ręce Wójta Gminy, który uznał, że Rada Gminy jest władna do podejmowania takich decyzji i 
przekazał je na ręce Przewodniczącego Rady Gminy. Oznajmił, że aby zakończyć sprawę Radni 
Gminy powinni wyrazić swoje zdanie na temat publikacji oświadczenia Radnego, czego oczekuje 
zainteresowany,  poprzez  głosowanie.  Wobec  braku  uwag  i  wniosków  Przewodniczący  złożył 
wniosek o zaniechanie publikacji na łamach „Wiadomości Gminnych” w/w oświadczenia Radnego 
Tomasza Byliny a następnie poddał go pod głosowanie:
„za” 13 słownie: trzynaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 1 słownie: jeden
Radni w głosowaniu jawnym większością głosów przyjęli w/w wniosek.

Ad. 10
Wobec braku dalszych uwag i wniosków oraz w związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia 
Przewodniczący podziękował wszystkim za udział po czym zamknął VIII sesję Rady Gminy Biała 
Podlaska V kadencji.

Na tym protokół zakończono. 



...............................................................
                (podpis protokolanta) 

Załączniki: 
a) Lista obecności. 
b) Podjęte uchwały. 

Protokół został przyjęty następującą liczbą głosów: 

„za”   .................................... słownie: .......................................... 
„przeciw”   .................................... słownie: .......................................... 
„wstrzymujących się”   .................................... słownie: .......................................... 

............................................................ 
(podpis Przewodniczącego)
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